
PROTOKÓŁ NR V/15 
z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 24 lutego 2015 r. 
 

Ad. 1. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram V sesję rady gminy 
Kostomłoty. Zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych. Na dzisiejszej sesji 
pragnę powitać pana wójta, szanownych sołtysów, przedstawiciela rady powiatu pana 
Jana Piotrowskiego – przewodniczącego komisji gospodarki, radnych gminy, kierowników 
jednostek organizacyjnych gminy, pracowników UG i jednostek gminy oraz wszystkich 
pozostałych uczestników dzisiejszej sesji. Witam serdecznie. 
 
Ad. 2. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał zaproponowany porządek obrad. 
  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie programu sesji. 
3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 
4. Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 
6. „15 minut dla wyborców”.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2015. 
8.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 
2015. 

9.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy Szkoły Podstawowej w Kostomłotach. 
10.  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego programu wspierania rodziny na 

lata 2015-2017, w Gminie Kostomłoty”. 
11. Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych.        
12. Informacje i komunikaty. 
13. Wnioski i zapytania. 
14.  Sprawy bieżące. 
15.  Zakończenie obrad V  sesji Rady Gminy. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Kto z państwa jest za przyjęciem 
proponowanego porządku obrad, proszę o podniesienie ręki: 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Dziękuję. Jednogłośnie. 
 
Ad. 3. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Do dnia dzisiejszego nie wpłynęły żadne 
uwagi. Proponuję przyjęcie protokołu. Kto z państwa jest za przyjęciem protokołu proszę 
o podniesienie ręki: 
kto jest za – 15 głosów  
kto jest przeciw – 0 głosów 
kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Protokół przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad. 4. 
Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od  
dnia od dnia 16.01.2015 r. do 16.02.2015r.  

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 
(projekty uchwał). 



2. Podpisanie dwóch aneksów do umowy o dofinansowanie dla projektu „Remont 
świetlic wiejskich w miejscowościach Ramułtowice, Jarząbkowice, Wilków 
Średzki, Zabłoto”. 

3. Podpisanie umowy o dofinansowanie projektu „Odbudowa systemu 
melioracyjnego w obrębie założeń pałacowo-parkowych w miejscowości 
Piotrowice”. 

4. Przeprowadzenie zebrań wyborczych w 27 sołectwach.  

5. Wydanie zarządzeń w sprawie: 
- przeklasyfikowania i wybrakowania sprzętu obrony cywilnej oraz przeprowadzenia 
okresowej inwentaryzacji sprzętu i bazy magazynowej obrony cywilnej Gminy 
Kostomłoty wg. stanu na dzień 31.12.2014r.  
- określenia regulaminu pracy Komisji Konkursowej powołanej do opiniowania ofert 
złożonych w ramach konkursu na realizację zadań publicznych w zakresie 
upowszechniania kultury fizycznej i sportu przez organizacje pozarządowe i inne 
podmioty prowadzące działalność pożytku publicznego w roku 2015 
- ogłoszenia otwartego konkursu ofert na realizację zadań publicznych Gminy 
Kostomłoty w ramach upowszechniania kultury fizycznej i sportu w roku 2015 przez 
organizacje pozarządowe oraz inne podmioty prowadzące działalność pożytku 
publicznego 
- powołania komisji przetargowej do przeprowadzenia przetargu na zadanie: 
„Kompleksowa kanalizacja sanitarna gminy Kostomłoty – miejscowość Sobkowice” 
- powołania komisji do końcowego odbioru robót zadania „Budowa instalacji 
centralnego ogrzewania w świetlicy wiejskiej w miejscowości Siemidrożyce” 
- nie wykonywania prawa pierwokupu w stosunku do nieruchomości oznaczonej nr 
ew. 535/2 o pow. 0,0948 ha oraz 209/4 o pow. 0,0090 położonej w miejscowości 
Kostomłoty 
- opracowania Wytycznych Szefa Obrony Cywilnej Gminy Kostomłoty do działalności 
w dziedzinie obrony cywilnej na terenie Gminy Kostomłoty w 2015r. 
- opracowania Wytycznych Wójta Gminy Kostomłoty do działalności w zakresie 
pozamilitarnych przygotowań obronnych na rok 2015 
- wykazu nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży: 
1). dz. nr 37/5 o pow. 0,0800 ha obręb Bogdanów; funkcja – dla nieruchomości 
wydano decyzję o warunkach zabudowy dla inwestycji polegającej na budowie 
budynku mieszkalnego jednorodzinnego wolnostojącego 
2). dz. nr 15 o pow. 0,4100 ha obręb Jarząbkowice; funkcja – działka leży na 
obszarze oznaczonym symbolem RP- tereny upraw polowych 
3). dz. nr 189/1 o pow. 0,1000 ha obręb Paździorno; funkcja – nieruchomość 
gruntowa zabudowana dwoma budynkami (nabyta w drodze postępowania 
spadkowego) 
4). udział w dz. nr 238/25 o pow. 0,7290 ha obręb Ramułtowice; funkcja – do 
sprzedaży przeznacza się lokal mieszkalny nr 6 o pow. użytkowej 29 m²  
5). udział w dz. nr 486/35 o pow. 0,0366 ha obręb Piotrowice; funkcja – do 
sprzedaży przeznacza się lokal mieszkalny nr 5 o pow. użytkowej 40,50 m² wraz z 
udziałem w działce nr 486/35 w wysokości 7,00%. 
6. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 

• podziału nieruchomości – 2 
• wycinki drzew – 12 
• warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 4 
• inwestycji celu publicznego – 1 
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Pisma wydane w Referacie Finansowym 

(wydział podatków)  
w okresie od 02.02.2015r. do 12.02.2015r. 

 

 
Liczba ogółem 

 

1. Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 7 

2.  Decyzje dotyczące podatku 
 

25, w tym: 

a. 
ustalające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (nakazy) 

5 

b. 
zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 
podatkowego (przypisy/odpisy) 

20 

3. Decyzje w sprawie ulg podatkowych 

a. odroczenia Liczba ogółem = 0,  z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne =0 

b. rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywne = 0 

c. umorzenia Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 
Pozytywna w części =0 
Pozytywne = 0 

    
d. 

ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =1, z tego: 

 Odmowne = 0 
 Pozytywne =1 

 
Tak jak jest w sprawozdaniu odbyliśmy zebrania w poszczególnych miejscowościach. We 
wszystkich miejscowościach odbyły się w I turze, czyli frekwencja była pow. 10%. Tylko 
w Zabłociu, w związku z wnioskiem części mieszkańców, przeprowadzone zostało drugie 
zebranie. Jak wiecie państwo, w Zabłociu został sołtys ten, który był. Czyli po prostu nie 
został odwołany.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha przedstawił sołtysów wybranych na nową kadencję oraz  
frekwencję w poszczególnych sołectwach podczas zebrań wyborczych.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - Zebrania, które odbyły się, uznaję, że były bardzo 
sympatyczne, przyjemne, wyrozumiałe, zrozumiałe; dyskusje były dość ciekawe. Jakie 
pytania były w dyskusji. Pierwsze to sprawy dróg gminnych, remonty, wykonanie nowych 
nawierzchni w poszczególnych sołectwach. To były główne pytania. Dodatkowo: 
oświetlenie ulic w poszczególnych miejscowościach, transport publiczny, autobusy, busy, 
chodniki w poszczególnych miejscowościach (jak wiemy, chodników bardzo mało mamy), 
kanalizacja (kiedy będzie, czy mamy program długofalowy, ), woda (wyjaśniałem, że jeśli 
były ogłoszenia to wodę należało przegotować do spożycia; nie było sytuacji na gminie, 
żeby woda nie była zdatna do picia), dofinansowanie placów zabaw. To były główne 
potrzeby, natomiast wiele, wiele było też innych. Ja tłumaczyłem na zebraniach, że to co 
mamy w budżecie gminy i w ramach tego budżetu możemy wykonać. Były też 
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jednostkowe pytania, dlaczego budżet gminy jest 21 mln a nie 100. Dowiedziałem się 
wielu rzeczy, ponieważ też w miesiącu październiku i listopadzie mówiłem, że spotkamy 
się. Była to pierwsza tura spotkań. Sądzę, że będziemy się spotykać w poszczególnych 
miejscowościach co roku i będziemy słuchać tych problemów. Ponadto informowałem na 
wszystkich zebraniach, że ja jestem otwarty i nie stosuję godzin przyjęć. Jeżeli nie mam 
żadnego spotkania, to gabinet jest zawsze otwarty. Sami już państwo to przetestowali. 
Jeżeli będzie potrzeba, żeby spotkać się z moimi pracownikami to jestem do dyspozycji 
po uprzednim uzgodnieniu. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję panie wójcie. Otwieram 
dyskusję.  
 
Janina Gawlik – Panie wójcie ja mam pytanie. W związku  z tym, że długa debata była na 
temat wniosków, które zostały skierowane do Terenowego Funduszu Ochrony Gruntów 
Rolnych, nawet była taka informacja, że jest to niezgodne z prawem. Ja otrzymałam 
protokół, bo była kontrola w gminie z Terenowego Funduszu Gruntów Rolnych. 
Stwierdzili, że te drogi, które utrzymaliśmy w budżecie zostały zakwalifikowane i nadają 
się do odtworzenia. Chciałabym się dowiedzieć na jakim etapie są te rozmowy, czy mamy 
zagwarantowane jakieś środki na odtworzenie tych dróg? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - Jeżeli chodzi o te trzy drogi, które mamy w budżecie do 
wykonania w ramach funduszu, to był przedstawiciel i obejrzał wszystkie drogi. Jest 
zrobiony protokół, natomiast informacja, na które drogi otrzymamy miała przyjść. W tym 
tygodniu miało być posiedzenie rady, na jakie drogi oni przeznaczą środki finansowe.  
 
Janina Gawlik – Czyli one są zgodne z prawem. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - Były oglądane te drogi. Natomiast myśmy tłumaczyli jakie 
te drogi mają łączenia itd. Oni o tym wiedzą i jeżeli otrzymamy pieniądze, to otrzymamy  
z pełną świadomością finansujących. 
 
Janina Gawlik – W protokole pisze, że odcinek w Osieku, to jest brak dokumentacji. Tak? 
Tym jest uzależnione, że zostało …. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - Osiek raczej nie ma szans, bo to jest droga wewnętrzna, 
nie ma połączenia z innymi drogami itd. Natomiast, jeśli chodzi o Karczyce i Zabłoto, to 
moi pracownicy przekazali mi, że było to akceptowane, tylko w zależności, jakimi 
środkami będzie fundusz. 
 
Janina Gawlik – Każda droga została opisana. Zresztą Pan Kocielski i pan sekretarz byli w 
tej komisji (radna zacytowała zapisy z protokołu dotyczące drogi w Osieku oraz wnioski 
końcowe). Warto zwrócić na to uwagę i walczyć panie wójcie o te trzy drogi, ponieważ 
jest to duże dofinansowanie i korzystamy  z tego już 2 lata. Przy ostatnich inwestycjach 
212 tys. Tam był nie duży wkład własny, natomiast Fundusz na to daje, tym bardziej że 
ponieśliśmy wydatki na program odnowy gruntów rolnych i należy te drogi wskazywać. 
Myślę, że dobra jest ta informacja, bo ta niepewność, która została przekazana radnym, 
że może być coś niezgodne  z prawem, została w tym momencie rozwiana. I ważne było 
to, że zostało utrzymane to w budżecie. Myślę, że dostaniemy informację na najbliższej 
sesji, jakie drogi zostały zakwalifikowane i jakie koszty będą pokrywane przez Terenowy 
Fundusz. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pani radna ja przypominam, że 
jesteśmy w pkt – informacja o działalności wójta. 
 
Janina Gawlik – Dlatego pytam o działalność. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – To nie jest w tym punkcie, to dotyczy 
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punktu – wnioski i zapytania. 
 
Janina Gawlik – Ja pytam z działalności. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wszystkie tematy związane z realizacją 
zadań gminy można próbować „wrzucić” do tego punktu, natomiast to tak nie jest. Teraz 
jest informacja  z działalności wójta, którą nam przedłożył. Proszę trzymać się porządku i 
w odpowiednim miejscu zadawać pytania. Czy jeszcze są jakieś pytania dotyczące 
sprawozdania wójta z działalności między sesjami? Nie widzę. 
 
Ad. 5. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Państwo radni zapoznali się z tym 
sprawozdaniem. Otwieram dyskusję, czy są jakieś pytania w tym zakresie? Nie widzę. 
(sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
Ad. 6. 
Zenon Meusz Komendant Powiatowego PSP w Środzie Śląskiej w związku z zakończeniem 
pracy na stanowisko Komendanta złożył podziękowania i wyrazy uznania za działania 
podejmowane wspólnie z gminą Kostomłoty na rzecz rozwoju ochrony przeciwpożarowej. 
Stanowisko Komendanta Rejonowego – Powiatowego piastował od 1 grudnia 1983 r. 
Podziękował za wieloletnią współpracę Radnym Gminy Kostomłoty oraz Wójtowi Gminy 
Kostomłoty i całej społeczności zaangażowanej w działania na rzecz ochrony 
przeciwpożarowej. Życzył wszystkim sukcesów zawodowych, wytrwałości w realizacji 
zamierzeń oraz dużo radości i wszelkiej pomyślności.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak w imieniu radnych obecnej kadencji, ale 
również radnych poprzednich kadencji, sołtysów podziękował za współpracę i pomoc.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha podziękował za współpracę. Oficjalne podziękowania złoży 
na ręce Pana Zenona Meusza na spotkaniu w dniu 27 lutego br. 
 
Beata Andrejewicz - Mam dwa wnioski od mieszkańców. Jeden dotyczy komunikacji 
wiejskiej, gminnej, nie wiem, jak to nazwać. Z Jarząbkowic wyjeżdżają rano dwa 
autobusy, powracają jeden po południu. Proszę państwa, gdzie my żyjemy, w 
ciemnogrodzie, czy gdzie. Przecież ludzie musza dojechać do pracy. Będą jeździć do 
pracy, będą podatki składać w starostwie i będzie się koło napędzało. Wnioskuję o 
zwiększenie tej częstotliwości, żeby rano były co najmniej 4 autobusy, po południu ze 3 
przyjeżdżające w Wrocławia na wieś naszą. Drugi wniosek dotyczy samochodów wielko 
tonażowych, które przejeżdżają przez wioskę Jarząbkowice. A jest tam droga z 
Jarząbkowic do Gałowa o jednym pasie ruchu, czyli jeden samochód się mieści. Piesi nie 
mają jak przejść więc wnoszę o to, aby zrobić zakaz wjazdu takich samochodów.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wnioski zostały przyjęte do realizacji i 
zostaną przesłane do odpowiednich gremiów. 
 
Marek Pomykała – Prowadzę transport ciężarowy i wszystkie auta pow. 20 t nie mają 
prawa wjechać, ale mają pozwolenie na odbiór towaru od rolnictwa. Te auta mogą tylko 
wjechać na teren gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Panie radny. W tym zakresie zostaną 
skierowane wnioski do odpowiednich gremiów. Mówimy o drodze powiatowej i od 
zarządcy drogi powiatowej otrzyma pani odpowiedź zarówno w zakresie samochodów 
wielko tonażowych, jak i busów. 
 
Wioletta Dyczyńska – Ja z takim zapytanie, bo ostatnio wyszedł problem. Swego czasu, 3 
lub 4 lata temu pięć wiosek jakby podpisało ugodę na budowę świetlicy w 
Siemidrożycach. Proszę mi wyjaśnić, kto jest gospodarzem. Czy te wioski, które zgodziły 
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się na budowę  świetlicy i korzystanie, czy tylko jedna miejscowość? Kto jest 
gospodarzem konkretnie. Czy te pięć wiosek mogą korzystać równolegle.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - Właścicielem świetlicy w Siemidrożycach jest UG. 
Natomiast jest ona nadzorowana przez dyrektora GOK. Mamy takie dwie świetlice: 
Kostomłoty i Siemidrożyce. Natomiast jeśli chodzi o korzystanie, to jest ogólny regulamin 
korzystania ze świetlic. To jest kwestia dogadania się. Tu nie ma przeciwwskazań, że np. 
z innej miejscowości, czy z Jakubkowic robi ktoś w Siemidrożycach spotkania itd. To jest 
kwestia  dogadania się. Macie państwo sołtysów plus rady sołeckie i raczej tą sprawę 
powinniście sami rozwiązywać. Nie ma możliwości takiej, że będzie wójt np. 
harmonogram wyznaczał, bo to by było troszeczkę nie fair. 
 
Barbara Konicka – U nas w Karczycach jest wysypisko śmieci, to jest teren gminny. Czy 
jest możliwość zlikwidowania tego wysypiska, ponieważ obok mamy cmentarz i wygląda 
to tak, jakbyśmy ludzi chowali na wysypisku śmieci.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ja sprawdzę to i wyślę tam swoje służby. My nie mamy w 
Karczycach wysypiska śmieci. Nasze odpady są wywożone do przeróbki przez firmy 
specjalistyczne. 
  
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Czy są jakieś pytania od wyborców? Nie 
widzę. 
 
Ad. 7. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
zmiany budżetu gminy Kostomłoty na rok 2015. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Na połączonych komisjach pozytywnie 
zaopiniowano projekt uchwały. Otwieram dyskusję. Nie widzę. Zamykam dyskusję. Kto z 
państwa jest za przyjęciem przedstawionej uchwały, proszę o podniesienie ręki. 

  kto jest za  - 14 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 1 głos. 
Uchwała została podjęta. 
 
Ad. 8. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2015. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Również ten projekt został pozytywnie 
zaopiniowany przez wszystkie połączone komisje przed dzisiejszym posiedzeniem sesji. 
Otwieram dyskusję. Nie widzę. Zamykam dyskusję. Kto z państwa jest za podjęciem 
uchwały, proszę o podniesienie ręki. 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 9. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
zmiany nazwy Szkoły Podstawowej w Kostomłotach. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ten projekt został również pozytywnie 
zaopiniowany przez wszystkie połączone komisje przed dzisiejszym posiedzeniem sesji. 
Otwieram dyskusję. Nie widzę. Zamykam dyskusję. Kto z państwa jest za podjęciem 
przedstawionego projektu uchwały, proszę o podniesienie ręki. 
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  kto jest za  - 15 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 10. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał projekt uchwały w sprawie 
przyjęcia „Gminnego programu wspierania rodziny na lata 2015-2017, w Gminie 
Kostomłoty”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ten projekt został również pozytywnie 
zaopiniowany przez wszystkie połączone komisje. Otwieram dyskusję. Nie widzę. 
Zamykam dyskusję. Kto z państwa jest za podjęciem uchwały, proszę o podniesienie ręki. 

  kto jest za  - 15 głosów za 
  kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie. 
 
Ad. 11. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Na ostatniej sesji wpłynęły trzy wnioski. 
Od pana radnego Ryszarda Pisarka dwa. Wnioski zostały przekazane do starostwa 
powiatowego, celem rozpatrzenia i udzielenia odpowiedzi. Czy pan otrzymała odpowiedź? 
 
Ryszard Pisarek - Nie otrzymałem odpowiedzi.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wniosek pani Beaty Andrejewicz 
również został przekazany według kompetencji do starostwa powiatowego, celem 
rozpatrzenia. Czy pani otrzymała odpowiedź? 
 
Beata Andrejewicz - Nie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Prawdopodobnie lada moment taka 
odpowiedź będzie. Również pani Janina Gawlik złożyła zapytanie dotyczące kosztów 
budowy kanalizacji sanitarnej w Piotrowicach. Odpowiedź pani otrzymała?  
 
Janina Gawlik - Tak. Był jeszcze drugi wniosek i też odpowiedź uzyskałam. Po panu 
radnym też ustosunkuję się do niego.  
 
Ad. 12. 
Iwona Ryszka – GOK ogłosił konkurs na palmę wielkanocną, w związku z tym, chciałam 
zapytać, gdzie będzie Niedziela Palmowa. Czy są jakieś propozycje? Jeżeli nie zgłosi się 
żadna miejscowość, to prawdopodobnie Niedziela Palmowa odbędzie się w Kostomłotach. 
Być może są chętni? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Dzisiaj mamy zebranie z sołtysami i tą sprawę chcemy 
poruszyć, bo jest tradycją, że co roku odbywa się w innej miejscowości. Związane to jest 
z tym, że musi być jakieś lokum, świetlica i musi to być niedaleko od kościoła. Będziemy 
o tym rozmawiać z sołtysami. 
 
Janina Gawlik - Ja otrzymałam odpowiedź odnośnie kanalizacji. Bardzo dziękuję. 
Inwestycja będzie zakończona pod koniec maja. Także otrzymałam odpowiedź odnośnie 
przedszkola. Ten wniosek rozpatrywaliśmy i różne były podawane informacje. Nie 
chciałabym, żebyśmy się po jakimś czasie obudzili, gdzie nie będzie zrealizowane 
zadanie. To tak samo, wrócę do tego wniosku, jeżeli chodzi o drogi, gdzie nam 
tłumaczono, że to jest naruszenie artykułu, a okazuje się, że jest to nieprawda i te drogi 
mogą być robione. Ja wobec tego mam pytanie, konkretnie skierowane, bo o tyle jest to 
istotna sprawa, że dzisiaj mam z urzędu marszałkowskiego informację, że już został 
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zatwierdzony RPO – oś priorytetowa infrastruktura edukacja. Jest to ostatni nabór na 
zapewnienie  równego dostępu do wysokiej jakości edukacji przedszkolnej, podstawowej, 
gimnazjalnej i ponadgimnazjalnej. Przewiduje się możliwość składania wniosków w III 
kw. bieżącego roku. Na ten cel jest przeznaczone 79 mln zł euro. Warto z tego 
skorzystać. Jest to bardzo ważna sprawa dla naszej gminy, ponieważ chyba nie wszyscy 
wiedzą, a powinni wiedzieć, że po zmianie ustawy o systemie oświaty, w szczególności 
art. 14 ust. 3 i 3b zapewnienie wszystkim dzieciom w wieku 5 lat obowiązkowego 
rocznego przygotowania przedszkolnego, a dzieciom w wieku 3 i 4 lat prawa do 
korzystania z wychowania przedszkolnego. Zgodnie z tymi przepisami każde dziecko 4 
letnie ma prawo do korzystania z wychowania przedszkolnego od 1 września 2015 r., a 
każde dziecko 3 letnie od 1 września 2016 r. Bardzo istotną sprawą jest tutaj to, że 
wysokość opłat za pobyt dziecka w przedszkolu nie może być wyższa niż 1 zł za godzinę, 
ponieważ gmina otrzymuje dotację na każde dziecko. Przypominam, że od 1 stycznia 
2014 r. ta dotacja wynosi 1242 zł,  a od 1 stycznia 2015 r. - 1270 zł na dziecko. Jest to 
bardzo ważna sprawa, dlatego że rodzic ma prawo, a gmina ma obowiązek. Panie wójcie 
pan sobie dobrze przypomina, kiedy nałożyli obowiązek zapewnienia domów dziecka 
dzieciom z terenu powiatu, kiedy tworzyliśmy dom dziecka, ponieważ te odpłatności, 
gdzie zadanie było realizowane przez gminne podmioty były bardzo duże ok. 400 tys. zł. 
Sięgaliśmy nawet 1,2 mln zł, dlatego że gmina ma obowiązek pokrycia tego wkładu. 
Dlatego chciałabym otrzymać informację, jak gmina zamierza realizować ten obowiązek. 
Drugie pytanie – ile jest dzieci na terenie gminy w wieku 0-5 lat? (proszę podać według 
roku urodzenia). Iloma miejscami dysponuje przedszkole w Kostomłotach? Ile dzieci do 
niego uczęszcza? Trzecie pytanie – czy obecne przedszkole spełnia wszystkie warunki 
wymagane do tego typu placówek? Proszę o podanie wszystkich wymaganych przepisami 
parametrów w odniesieniu do obowiązujących przepisów, w tym sanitarnych, 
przeciwpożarowych oraz oświatowych. To będzie na pewno do dyskusji, ponieważ w 
drugiej części tego pytania też zapytałam mniej więcej jaki jest to koszt budowy takiego 
przedszkola. Padały różne kwoty. Natomiast ja skontaktowałam się z gminą ……, która 
buduje przedszkole. Rozbudowa przedszkola o 3 oddziały mieści się w kwotach 2,5 mln zł 
i pamiętajmy, że RPO finansuje 75%. Do gminy Kostomłoty wpłynęły z firmy Anteh, która 
ma do sprzedaży gotowe projekty przedszkola, gdzie przedszkola zamykają się w kwocie 
do 2 mln zł. To można sprawdzić. Takie przedszkole jest budowane, bo też mi Kobierzyce 
przysłały we Wrocławiu; można je oglądać na Ołtaszynie ul. Kurpiów. Jest budowane za 
mniej niż 2 mln zł. Musimy się nad tym pochylić, bo jeżeli rodzic będzie chciał ze swojego 
uprawnienia skorzystać, to będziemy się zastanawiać, jak do tego dołożyć. Na pewno 
ważne jest to, że mamy przedszkola prowadzone przez stowarzyszenia. Dobre 
przedszkole zawsze będzie miało nabór, czy to jest stowarzyszenie, czy inne. Gorzej, jak 
będą to prywatne przedszkola, gdzie za czas pobytu są tak wysokie ceny, że nie będzie 
nas na to stać. A jeszcze raz powtarzam, można sprawdzić, zresztą są tu panie, które 
zajmują się wnioskami. III kw. to jest ostatni nabór dla budowy przedszkola. Odpowiedź 
jaką otrzymałam, że 4-oddziałowe przedszkole (96 miejsc) wynosi 4 mln zł, natomiast 5-
oddziałowe (119 miejsc) 5 mln zł to nie poparte żadnymi konkretnymi, jaka firma buduje, 
jakie to jest przedszkole. To nie jest informacja. Ta firma Anteh oferuje budowę 
przedszkola zgodnie z projektem za 1 m kw niecałe 2,5 tys. zł. Tutaj przedszkole, jakie 
było planowane jeszcze za poprzedniej kadencji wynosiło …..  m kw i praktycznie można 
negocjować i takie przedszkole budować. Należy się to rodzicom i jeżeli mówimy o 
rozwoju gminy, to rada musi się nad tym w tym roku i to jak najszybciej pochylić. Drugie 
pytanie. Tak jak tutaj żeśmy ślubowali, że będziemy służyć mieszkańcom i gminie. 
Mieszkańcy to nie tylko młodzież. Ważny jest problem młodzieży, dzieci, ale także 
starszych. Jestem przedstawicielem wojewody w Radzie Społecznej ZUM  i otrzymuję 
kilkanaście telefonów, co się dzieje w naszym PZOZ. Kolejki niesamowite, nie ma żadnej 
możliwości zarejestrować się o godzinie 7.05. Jest to nasz ZUM, na który żeśmy dość 
dużo pieniędzy wydali więc uważam, że jako radni powinniśmy się zastanowić, czy w 
takich kryzysowych sytuacjach, jak epidemia grypy nie wspomóc tego ZUM-u i nie 
przeznaczyć parę groszy na to, żeby ten lekarz mógł dodatkowo przyjąć, chociażby, żeby 
wypisać receptę, żeby ci ludzie nie stali w kolejkach. Bo to, co na dzień dzisiejszy mamy, 
gmina Udanin tej jednostki nam zazdrości. Natomiast nie sposób za te pieniądze, co 
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proponuje na dzień dzisiejszy fundusz realizować w pełni zadań. Natomiast ludzie starsi 
potrzebują chociaż tego, żeby lekarz wypisał receptę, gdzie w chwili obecnej nie ma 
takiej możliwości i pacjenci są odsyłani. Poprosiłabym pana kierownika o wyjaśnienie tej 
sytuacji, bo na pewno to nie jest całoroczne, jest to sezonowe. Bardzo bym prosiła o 
spotkanie Rady Społecznej, poruszenie tego tematu, a także zwracam się z prośbą do 
rady o zastanowienie się, w jakiej formie możemy ten ZUM wspomóc, aby ci lekarze 
mogli przyjmować pacjentów. W kwestii uzupełnienia jeszcze, jeśli chodzi o te drogi, to 
jest to w bieżącej działalności.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Mam inne zdanie na ten temat. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Pani radna nie doczytała do końca ustawy, która będzie 
obowiązywać. W 2017 r. przedszkole powinno być co 3 km. Jeśli chodzi o to, ile mamy 
dzieci, na Komisji Budżetu kartka chodziła i wszyscy widzieli. Nie wiem, dlaczego pani 
tego nie widziała. Jeśli chodzi o wartość kosztorysową przedszkola te dane są z UG 
Miękinia, gdzie wybudowali jedno przedszkole za 4 mln zł, a drugie teraz budują za 5 mln 
zł. 
 
Janina Gawlik - Kompleks ze świetlicą.  
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Może są inne, kontenerowe. Widzę, że pani radna już 
reklamuje firmę, u której mamy zamówić budowę. Raczej tak nie powinno być. Jeśli 
chodzi o przedszkola, że my dostajemy potężne pieniądze. 1242 a będzie 1270. Średni 
koszt utrzymania dziecka mamy z przedszkoli zewnętrznych plus dotacja, plus to, co 
rodzice płacą, to jeszcze jest 500 zł. Czyli 800-900 zł jest koszt utrzymania dziecka. 
Dostajemy 1242, 105 zł czy 110. Są to potężne pieniądze. Można sobie skalę wyobrazić. 
Na dzień dzisiejszy jeszcze nie ma na żadnej stronie internetowej urzędu 
marszałkowskiego opublikowanej informacji, jakie będzie dofinansowanie, jakie będą 
środki, cokolwiek będzie, i kiedy będzie nabór. Ja wiem, pani radna ma dojścia i poczta 
pantoflową otrzymała, ale to na razie nie jest potwierdzone. Po drugie, nie sądzę, że to 
gremium jest teraz bardzo duże, żeby ustalić, bo każda gmina powinna sobie ustalić 
priorytety. Jeżeli my zapewniamy przedszkole dzieciom w naszym przedszkolu, mamy 
przedszkole prowadzone w Piotrowicach przez stowarzyszenie, gdzie kosztuje nas to 50% 
to, co kosztuje urząd Gminy. Mamy budować, dobrze. Na przyszły rok mamy szanowni 
państwo na inwestycje tylko 1 mln zł. I teraz tak. Czy będziemy opracowywać 
dokumentację na strefę na stacje trafo, czy będziemy opracowywać dokumentacje na 
drogę do strefy, czy będziemy to robić, czy tamto. To jest kwestia wyboru. Jeżeli rada 
uzna, że priorytetem jest przedszkole, automatycznie wycofujemy się z budowy drogi w 
Chmielowie, chodników, uzupełnienia oświetlenia itd. Będziemy startować do przedszkola. 
To jest kwestia usiąść i porozmawiać, jakie mamy priorytety. Przedszkole niby jest tanie. 
Ja rozumiem. Siechnica wybudowała przedszkole na 150 dzieci i żłobek na 100 dzieci. Na 
utrzymanie gmina musiała przeznaczyć dodatkowo 7,5 mln zł, ale Siechnice mają 38 mln 
zł podatku od nieruchomości, a my mamy 2 mln zł. Kwestia teraz, czy zabezpieczamy. 
Takie mówienie, że standard nie odpowiada. Ja się dziwię. Pani radna, która była 
przewodniczącą rady gminy przez 8 lat teraz podważa standardy naszego przedszkola, że 
nie odpowiadają normom. Nie róbmy takich rzeczy, nie wprowadzajmy fermentu wśród 
mieszkańców gminy. Troszeczkę apeluję o rozsądek. Natomiast, jeśli będzie możliwość, 
że my dołożymy do przedszkola 500-600 tys. zł trzeba się zastanowić, ale będziemy się 
zastanawiać nad tym, czy 1 mln czy 2 i skąd weźmiemy środki. A dokładną odpowiedź 
dostanie pani na piśmie. A jeśli chodzi o drogi, gdzie środki są z wyłączeń gruntów to 
średnio jest 6-8 mln zł na cały Dolny Śląsk. I kwestia, że ta droga odpowiada i może być 
zakwalifikowana, to nie znaczy, że dostanie środki. Nie wprowadzajmy też w błąd. 
Zobaczymy, jak będą dzielić środki i ile ich będzie. Czy będzie na jedną drogę, czy na 
dwie, czy na trzy. Na razie nie wiemy, na ile dostaniemy pieniędzy, ponieważ nie jest tak, 
że na szczeblu Dolnego Śląska 5,6 czy 8 gmin. Samych gmin mamy 168 na Dolnym 
Śląsku. Proszę sobie podzielić 7 mln zł. To wypada bardzo mało, dlatego jak 
zakwalifikują, będziemy wówczas rozmawiać. 
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Janina Gawlik – Dziękuję bardzo za wyjaśnienie. Natomiast, jeżeli chodzi o pierwsze 
pytanie, jak gmina zamierza zrealizować ten obowiązek otrzymam na piśmie i na pewno 
też radni o tym usłyszą. Jeżeli chodzi o drogę pantoflową to tak. Zgadzam się, mam 
drogę pantoflową, jak dzielone są środki na Dolnym Śląsku.  Jest już opublikowane i 
można zobaczyć, że jest już ostatni nabór. Jeżeli chodzi o herezje, czy zamęt, nie. 
Żebyśmy się w pewnym momencie nie obudzili, że wydatki w budżecie będziemy 
cedować tylko po to, żeby rodzicom …. Wydaje mi się, że uczciwość radnego powinna 
opierać się na tym, że jeżeli matka nie wie, że można wysłać dziecko do przedszkola za 1 
zł za godzinę, to powinniśmy jej o tym powiedzieć. Jest to obowiązek niestety gminy, a  
matki prawo.  
   
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeżeli chodzi o nasze przedszkola, które są  wspólne, a 
jest ich 4 i oprócz tego na zewnątrz część dzieci. Zapewniamy wszystkim dzieciom na 
dzień dzisiejszy. Nie ma problemu.  
 
Eugeniusz Lipowiczyk - Chciałem odnieść się do wypowiedzi pani radnej Gawlik odnośnie 
obecnej sytuacji w ZUM. Jest to sytuacja przejściowa i ona wynika z okresowego wzrostu 
zachorowań na choroby górnych dróg oddechowych. Wczoraj przyjęliśmy 180 osób (120 
dorosłych, 60 dzieci). Sytuacja utrzymuje się od dwóch tygodni. Nie było tych 
zachorowań jesienią. Odniosę to do naszej możliwości obsługi tych pacjentów. W takim 
szczytowym okresie zachorowań dzieją się sytuacje, gdzie nie wszyscy pacjenci zostaną 
przyjęci, ponieważ brakuje fizycznie czasu dla lekarzy zatrudnionych, w takim wymiarze, 
w jakim zatrudniamy tych lekarzy. Lekarzy jest pięciu w podstawowej opiece zdrowotnej i 
dwóch pediatrów. Musimy wziąć pod uwagę to, że jest to ilość, która odpowiada normom 
zatrudnienia, w stosunku do ilości osób zadeklarowanych w ZUM Kostomłoty. 
Rozporządzenie mówi o tym, że 1 etat na 2,5 tys. zadeklarowanych osób. Jeżeli byśmy to 
przeliczyli, to na pewno tak jest. Czy można tą sytuację rozwiązać? Można w ten sposób, 
że okresowo należałoby zwiększyć wymiar czasu pracy lekarzy poprzez nałożenie grafiku 
czasu pracy tych lekarzy w poszczególnych godzinach. Wtedy ta sytuacja pewnie by się 
rozwiązała aczkolwiek też rozporządzenie w sprawie świadczeń gwarantowanych z 
podstawowej opieki zdrowotnej mówi o tym, że  w przypadkach zachorowań, świadczenie 
z podstawowej opieki zdrowotnej może być udzielone w maksymalnym terminie do 3 dni. 
To się tak może dziać i tutaj nie ma naruszenia prawa pacjenta, za wyjątkiem sytuacji, 
gdzie występuje zagrożenie życia. To nie chodzi w tej chwili o paragrafy, przepisy, ale o 
to, żeby ludzie, którzy przychodzą, zostali obsłużeni. My z NFZ otrzymujemy środki takie, 
jakie były zawsze. To, że zwiększono w tym roku stawkę kapitacyjną, to wcale nie 
oznacza, że się zwiększyły przychody, ponieważ zabrano za ten okres zachorowania tzw. 
katarkowe, 10% dodatku do stawki kapitacyjnej, z którego tych 10% można było 
okresowo zwiększać czas pracy lekarzy. To w tej chwili NFZ nie płaci. Trudno w 
warunkach finansowych ZOZ-u, które są znane państwu, generować koszty z tytułu 
zwiększenia wymiaru czasu zatrudnienia personelu. Najwięcej zachorowań przypada po 
weekendzie i w połowie tygodnia. W ubiegłym tygodniu na korytarzach było czarno. Są 
oczywiście trudności w połączeniu się i ciągle telefon jest zajęty. Pacjenci przyjeżdżają 
coraz wcześniej. Ludzie czekają, żeby się zarejestrować. Jest to sytuacja przejściowa. 
Ewentualne rozwiązanie leży w zmianie grafiku okresowym pracy lekarzy. Natomiast na 
chwilę obecną nie jesteśmy w stanie sfinansować tego z własnych środków ponieważ 
przychody się nie zwiększyły  w tym zakresie. Jedyne co możemy zrobić to ratować się 
środkami zewnętrznymi, ale takich   dotacji  z istniejących źródeł nie można pozyskać na 
tego rodzaju działalność.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Dziękuję za odpowiedź na część 
pierwszą zapytania pani radnej. Na część drugą złożony będzie wniosek o zwołanie 
posiedzenia rady społecznej. Wpłynie do pana wójta i pan wójt jako przewodniczący 
podejmie decyzję. Czy w tym punkcie są jeszcze jakieś komunikaty od państwa radnych? 
Nie widzę. 
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Ad. 13. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wpłynęło do radnych rozpatrzone na 
posiedzeniu połączonych komisji sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń 
nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 
przez jednostkę samorządu terytorialnego. Dogłębnie przeanalizowaliśmy to na 
komisjach. Państwo zapoznaliście się z tym. Ponadto w dniu wczorajszym wpłynęły dwa 
wnioski od pani sołtys z Mieczkowa oraz pana radnego z miejscowości Mieczków. Ja je 
odczytam a następnie poinformuję, co z nimi będzie się działo (przewodniczący odczytał 
wnioski). Te dwa wnioski zostaną skierowane do Komisji Oświaty i oczywiście we 
współpracy z kierownikami jednostek merytorycznych, panem wójtem będą opracowane 
w komisjach i mówiąc krótko, jeżeli będzie taki efekt, wrócą na posiedzenie rady.  
 
Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Ja mam pytanie. Jako radna pierwszej kadencji nie 
rozumiem, jedne wnioski są czytane, a inne nie. Nie wiem, czy to jest jakoś 
umotywowane. Ileś wniosków ja też składałam, dostaję odpowiedzi, ale nie jest to 
czytane na sesji. I teraz do pana wójta pytanie. Ja składałam wniosek do państwa i do 
starostwa  w sprawie drogi. To tak w nawiązaniu do tego, co było na ostatniej sesji. Drogi 
powiatowej przez Lisowice i Chmielów. Pan wójt mówił, że to zostało już omówione na 
spotkaniu z zarządem starostwa. Ja dostałam odpowiedź ze starostwa, jednocześnie 
dostałam też pismo od sekretarza, które zostało przekazane starostwu. Zacytuję 
kawałeczek, co pisze pan starosta „sugerujemy równoległe wystąpienie do gminy 
Kostomłoty w przedstawionej przez panią sprawie, a po uzyskaniu skonkretyzowanego 
stanowiska, zarząd powiatu będzie mógł przystąpić do rozpatrywania pani wniosku”. 
Ponieważ pan wójt wielokrotnie wyrażał na spotkaniach wolę naprawy tej drogi, 
poprzedni radny też o to zabiegał,  a na zarządzie powiatu był wielokrotne podejmowany 
temat tej drogi. Wiemy, że jakby jest wola, żeby to robić, tylko mi się wydaje, że 
skonkretyzowana odpowiedź, to chyba oczekują, jak partycypować będzie gmina 
kosztowo. Czy zostało już coś wykonane, ewentualnie jakie wójt ma plany, jak się na to 
zaopatruje, i co może nam na dzisiaj powiedzieć. A pytam dlatego, bo teraz jest ten czas, 
kiedy trzeba byłoby według wicestarosty przygotować dokumentację, żeby to jak 
najszybciej ruszyło w ramach schetynówek, żeby to na wrzesień było gotowe i można 
było wystąpić, i wówczas może ruszyłoby to od przyszłego roku. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wszystkie wnioski, jakie wpływają do 
biura rady, jako jednostki pomocniczej do obsługi rady są odczytywane. Te dwa wnioski, 
które wpłynęły zostały odczytane. Widocznie pani wnioski nie wpłynęły do biura rady. To 
odnośnie tej pierwszej części. Czy na druga pan wójt chciały odpowiedzieć? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - Szanowni radni, ja otrzymałem jakby akceptację na 
spotkaniu z radnymi, że rada uznaje, sądzę że w całości, w większości, że droga 
Chmielów-Lisowice jest priorytetem. To jest droga najgorsza na terenie naszej gminy. 
Droga zapomniana. Dlatego żeśmy już poczynili pewne kroki i wystąpiliśmy do starostwa, 
że będziemy brać udział we współfinansowaniu tej drogi. To warunkowane było tym, co 
pani radna mówiła, opracowanie przez powiat dokumentacji. Mamy nadzieję, jak środki 
będą, bo to głównie chodzi o środki ze schetynówki, ponieważ jak państwu mówiłem z 
PROW mamy nie dużo, bo tam jest 3 mln zł na drogi powiatowe. Także ta droga miejmy 
nadzieję będzie  w przyszłym roku, jeżeli  środki pozyska powiat, będzie z powiatu. Było 
spotkanie, było uzgodnienie, pismo poszło. Pan przewodniczący rady też to pilotuje. 
 
Ryszard Pisarek – Ja mam takie zapytanie do pana wójta. Wójt ma też pracowników w 
tych branżach. Mnie interesują budynki użyteczności publicznej. Jestem w Komisji 
Oświaty i akurat Komisja Oświaty wizytowała szkołę Kostomłoty. Muszę państwu 
powiedzieć jedną rzecz. Ja wiem, że tam ktoś nadzoruje tą szkołę. I zapytanie, bo są tzw. 
ciągi wentylacyjne. Chodziliśmy po pomieszczeniach lekcyjnych i tam było bardzo duszno, 
nie było tej wentylacji. Sprawa związana jeszcze z elektrycznością. Czy ktoś mógłby 
odpowiedzieć, dlaczego zwiedzaliśmy niektóre sale lekcyjne, szczególne te dolne partie 
tej części piwnicznej. Widzę takie mryganie tego oświetlenia i pytam się pani, która 
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prowadziła zajęcia. Wygasiła i jest troszeczkę przyciemniona ta sala. Chciałbym, żeby 
służby, którym podlega budynek użyteczności publicznej zainteresowały się tym. 
Odnośnie wentylacji bardzo bym prosił, jest tzw. protokół skuteczności wentylacji w 
pomieszczeniach. Chciałbym, żeby takie badanie było przeprowadzone. Zaraz powiem, 
gdzie znajdziemy środki. Te środki już mam panie wójcie. Podziękować panie wójcie, że 
mamy taką lekką zimę. Środki na utrzymanie okresu zimowego możemy pozyskać i 
przesunąć. Następnym tematem jest temat służby zdrowia. Pan dyrektor tak pięknie 
powiedział na temat służby zdrowia. Zapisałem sobie – 5 lekarzy podstawowej opieki i 2 
pediatrów. Mnie interesuje jedna rzecz. Ile ten lekarz pracuje. Czy w danym dniu 5 
lekarzy przyjmuje.  
 
Eugeniusz Lipowiczyk - Pięciu lekarzy jest zatrudnionych, ale oni przyjmują w różnym 
czasie. Zapewniają w ciągu dnia opiekę od godziny 8 do godz. 18. Pracują w różnych 
wymiarach czasu. Nie może tak być, że jest pięć etatów pełnych zatrudnienia. To zależy 
od ilości osób, które są zadeklarowane.  
 
Ryszard Pisarek – Uważamy, że te kolejki byłyby rozładowane, gdyby w tym dniu pięciu 
lekarzy przyjmowało. Do tego tematu jeszcze wrócimy na komisji. Ostatnie moje pytanie. 
Pan wójt w sprawozdaniu   podał - powołanie komisji do końcowego odbioru robót 
zadania „Budowa instalacji centralnego ogrzewania w świetlicy wiejskiej w miejscowości 
Siemidrożyce”. Ja mam takie zapytanie. Muszę tu państwu publicznie powiedzieć . Czy 
osoby, bo ma pan służby pewne, czy te osoby mają pewne kwalifikacje w branży? Jestem 
inżynierem instalacji sanitarnych. Pytam się, czy w branżach mają możność odbioru 
końcowego. Bo ja muszę powiedzieć państwu szczerze, że jak ja zobaczyłem remont w 
świetlicy w Piersnie, to mi się włos najeżył. W Piersnie odebranie centralnego ogrzewania. 
Nie będę jeszcze mówił o innych rzeczach, bo tutaj nie czas na to. I bardzo bym prosił, 
gdy powołujemy komisje panie wójcie, to są nasze pieniądze. Pieniądze sołtysa, rolnika, 
moje, bo też jestem podatnikiem dla gminy, bo to, że pracuję we Wrocławiu, moje 
pieniądze wpływają do budżetu gminy Kostomłoty. Żeby to powoływanie komisji było z 
pożytkiem dla gminy i dla użytkownika. Jeszcze raz powtarzam, dla gminy i dla 
użytkownika, bo to jest nasza racja stanu i ja jako radny będę tego domagała się i będę 
dopytywał się. Powołanie komisji, bo to są nasze wydatkowane pieniądze. To jest 
podpisywanie protokołu bardzo ważnego, że odbieram. W zamian idę i robię zapłatę za 
odebranie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Pan doskonale wie, że w procesie 
inwestycyjnym jest taka funkcja jak inspektor nadzoru inwestorskiego, który w imieniu 
inwestora pilnuje wszelkich oprzyrządowań plus wiedzy technicznej. Natomiast komisja 
odbiorowa też pewną wiedze posiada, chociaż może nie tak specjalistyczna jak inspektor 
nadzoru inwestorskiego. 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha - Komisja jest powoływana przez wójta i w tej komisji są 
specjaliści, jest inspektor nadzoru i wszystkie osoby, które w pewien sposób znają się na 
zagadnieniach. Proszę nie mówić, że komisje są powoływane, które nie mają zielonego 
pojęcia. To jest też troszeczkę wprowadzanie w błąd. Komisje są merytoryczne. 
 
Ryszard Pisarek – Jeszcze raz powtórzę. Ja mogę odebrać uprawnienia budowlane 
inspektora nadzoru. Dlaczego mówię? Dlatego, że sam jestem inspektorem nadzoru, 
mam też uprawnienia pewne. Jeżeli widzę, że są ”kichy” takie porobione w robotach i pan 
wójt mówi, że ma swoje służby. Ja nie neguje pana, tylko mówię, żeby się przyglądać 
inspektorowi nadzoru. A może czas zmienić tego inspektora nadzoru, bo on się nie 
nadaje.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – To już jest kompetencja pana wójta i z 
tej kompetencji pan wójt jest rozliczany. Czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos? Nie 
widzę. 
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Ad.14. 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – W formie informacji, że Powiatowy Zespół Doradztwa 
Rolniczego oraz ARiMR zaprasza na szkolenie zasady przyznawania płatności obszarowych 
na 2015 r. ze szczególnym uwzględnieniem zazielenienia i zmiany we wnioskach. 
Szkolenie odbędzie się 25.02.2015 w GOK o godz. 10.00. Ponadto gmina wystąpiła do 
urzędu pracy odnośnie osób bezrobotnych przez panią kierownik Bogusławę Szopa z 
GOPS. Mamy listę osób bezrobotnych bez prawa do zasiłku korzystających ze świadczeń z 
pomocy społecznej, którzy mogą zostać skierowani do wykonywania prac społeczno-
użytecznych. Zakwalifikowanych zostało 11 miejscowości. Prace społeczno-użyteczne to 
jest maksymalnie 40 godzin w miesiącu. Tutaj jest lista, jeśli chcą państwo zobaczyć. 
Jeszcze chciałem w sprawach bieżących poinformować, że gościliśmy w naszej gminie 
wicemera Sierentz Stephane Dreyera. Był 3 dni i m.in. miał zajęcia w szkole w 
Karczycach z języka francuskiego. Był także na spotkaniu  z przedsiębiorcami gminy 
Kostomłoty. W maju ma przyjechać z żoną na lekcję języka francuskiego. Nawet pan 
przewodniczący też się zobowiązał przedstawić szkołę w Piotrowicach. Jest też 
zaproszenie rady do Sierentz na koniec września, października. Chciałem państwa 
poinformować, że mamy taką sprawę w Piersnie, gdzie ANR na wniosek gminy 
Kostomłoty w miesiącu lipcu zabezpieczyła nam grunt o pow. 2 ha, gdzie znajdują się 
studnie. W tej chwili chcą nam przekazać tylko część, tam gdzie są studnie. Natomiast 
pozostałą część możemy przejąć nieodpłatnie, ale  z możliwością zagospodarowania. Nie 
mamy tam możliwości żadnego zagospodarowania. Przyszłościowo trzeba się zastanowić, 
czy ten grunt nie wykupić.  
 
Janina Gawlik - Panie wójcie tą studnię przejmujemy? 
 
Wójt Gminy Stanisław Wicha – Studnie przejęliśmy i te dwie, które są też przejmiemy, 
ale obiecaliśmy, że przejmiemy cały teren. Ale, aby przejąć cały teren od Agencji to 
mamy problemy. Już mamy problem w Samborzu, gdzie przejęliśmy 45 arów i pod plac 
zabaw jest tylko użytkowanych 15. Zostaje 30 arów. Jeżeli nie wykorzystujemy z naszym 
wnioskiem to Agencja chce nam to sprzedawać, a wiadomo w miejscowościach to jest 
kwestia metra kwadratowego i to są działki budowlane, które nam nie potrzebne są. W 
Piersnie jest 2 ha; to jest dużo. Wycena byłaby nie duża, bo część przejęlibyśmy 
nieodpłatnie, łącznie z miejscem na popłuczyny, natomiast zostało by ok. 1,5 ha. Całość 
wyceny było 210 tys. zł i to można by było przeznaczyć przyszłościowo na działki 
budowlane. Nie możemy tego popuścić, bo jak Holender zabierze, to też zabierze nam 
studnie. Cały sztab dyskutował, byliśmy w ANR i z dyrektorem dyskutowaliśmy i z 
pracownikami. Chcieliśmy wydzielić część, ale Holendra to już wtedy nie interesuje i on 
tego nie kupi, ponieważ sprzedano mu już ziemię. On jest już nie zainteresowany. 
Zostaje mu sam grunt plus dwa budynki, które s do rozbiórki. Ale to jest kwestia 
późniejsza, będziemy się zastanawiać, jak to zrobić. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak poprosił sołtysów o zaprezentowanie się. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy są jeszcze inne sprawy? Nie widzę. 
 
Ad. 15. 
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Ogłaszam zakończenie V sesji rady 
gminy. 
 
Na tym protokół zakończono. Protokołowała Anna Orzechowska. 
Sesja trwała od godz. 14.00 do godzi. 15.15. 
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załącznik 
S P R A W O Z D A N I E   W Ó J T A 

z wykonania uchwał Rady Gminy Kostomłoty podjętych na 
IV sesji w dniu 22 stycznia 2015 r. 

 
1. Uchwała Nr IV/20/15 w sprawie budżetu Gminy Kostomłoty na rok 2015. 

Uchwała będzie realizowana w trakcie roku. 
Uchwałę przesłano do publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Dolnośląskiego. 
 

2. Uchwała Nr IV/21/15 w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 
Gminy Kostomłoty. 
Uchwała będzie realizowana w trakcie roku. 
 

3. Uchwała Nr IV/22/15 w sprawie uzupełnienia składu Komisji Budżetu, 
Finansów i Rozwoju Gospodarczego Rady Gminy Kostomłoty. 
Skład  Komisji został uzupełniony o czterech członków. 
 

4. Uchwała Nr IV/23/15 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej Rady Gminy Kostomłoty na rok 2015 . 
Uchwała będzie realizowana w trakcie roku. 

 
5. Uchwała Nr IV/24/15 w sprawie zatwierdzenia planu pracy komisji stałych 

Rady Gminy Kostomłoty na rok 2015 . 
Uchwała będzie realizowana w trakcie roku. 

 
6. Uchwała Nr IV/25/15 w sprawie wyboru przedstawicieli do Rady 

Społecznej SPZOZ – Zakładu Usług Medycznych w Kostomłotach. 
Uchwałę przekazano dyrektorowi ZUM w Kostomłotach. 
 

7. Uchwała Nr IV/26/15 w sprawie powołania Rady Społecznej SPZOZ – 
Zakładu Usług Medycznych w Kostomłotach. 
Uchwałę przekazano dyrektorowi ZUM w Kostomłotach. 
 

8. Uchwała Nr IV/27/15 w sprawie zmiany uchwały nr XXII/120/12 Rady 
Gminy Kostomłoty z dnia 24 kwietnia 2012 r. w sprawie przyjęcia 
„Programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest z terenu 
gminy Kostomłoty. 
Do dnia 27.02.2015 r. zostanie złożony wniosek do WFOŚiGW o dofinansowanie 
przedsięwzięć związanych z realizacją gminnego programu usuwania azbestu i 
wyrobów zawierających azbest.  
 
 

Ponadto w/w uchwały przesłano do Wydziału Nadzoru i Kontroli Dolnośląskiego Urzędu 
Wojewódzkiego we Wrocławiu oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu (poz. 1 i  
poz. 2). 
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